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Milí čtenáři,
v listopadových listech se pokusíme přinést nejen 
trochu zábavy, ale i reportáž z naší obce. V repor-
tážích bychom chtěli pokračovat pravidelně a mů-
žete je najít na střední dvoustraně čísla. Začali jsme 
restaurací a budeme se snažit představit všechny 
podnikatele naší obce. Za těmito příspěvky rozhod-
ně nehledejte politická dění, chceme jen povyprávět, 
jak se žilo našim předkům a jak dnešním občanům. 
Velmi ráda také uvítám vaše náměty na rozličné 
články. Chtěla bych poprosit čtenáře, aby posílali 
příspěvky a fotografi e, děti pak kresby a třeba své 

vlastnoručně napsané příběhy. Rádi tyto náměty 
uveřejníme. Časopis by se měl rozhodně týkat nás 
všech a měl by nám přinést kromě obecních zpráv 
také pobavení.
Podzimní sychravé dny už jsou nadosah,a tak věřím, 
že si s námi v listech rádi vyluštíte rébusy, křížov-
ku i sudoku. A můžete pozvat sousedy a poklábosit 
při sklence hřejivého svařáčku. Nebo už přemýšlíte 
nad vánočními dárky a cukrovím? Že to zase letos 
tak rychle uteklo? Tak nezapomeňte luštit a posílat 
články i fotografi e.
 Monika Kábová

Nové občanské průkazy (OP)

Už jen krátká doba zbývá občanům k výměně občanských průkazů vydaných do roku 2003. Platnost těchto 
průkazů končí 31. 12. 2008. Staré „občanky“ tedy přestanou platit už v lednu, pozor by si měli dát zejména 
řidiči. Povinnost zbavit se starých OP nařizuje Evropská unie z důvodu bezpečnosti. Nové OP budou mít 
počítačově tištěnou fotografi i a budou vyráběny tak, aby se daly obtížně padělat. Za výměnu se neplatí. 
Průkazy si nemusí vyměňovat lidé narození před 1. lednem 1936, ti je mají na dobu neomezenou.

Recyklománie pro velký zájem prodloužena o dva týdny

Až do 16. listopadu budou moci občané ušetřit při nákupu nového televizoru a počítačového monitoru. Každý, 
kdo v obchodech s elektronikou do té doby zakoupí jeden z těchto spotřebičů a přitom prodejci odevzdá svůj 
starý k recyklaci, obdrží 500 korun. Nově této možnosti mohou využít i školy, obecní a krajské úřady. Kampaň 
pod názvem Recyklománie pořádá kolektivní systém ASEKOL, který se zabývá organizací zpětného odběru 
a recyklací vysloužilých elektrozařízení. Recyklománie, která má podpořit nejen ochranu životního prostředí, 
ale i blížící se digitalizaci, byla organizátory prodloužena z důvodu velkého zájmu veřejnosti. 
Stačí, když kupující nového LCD či plazmového televizoru nebo počítačového monitoru zakoupí výrobek 
značky výrobce zapojeného do kolektivního systému ASEKOL a obratem odevzdá svoji starou televizi 
či monitor. Spotřebitel při nákupu obdrží bonusový šek, který spolu s kopií účtenky zašle do ASEKOLu. 
Následně obdrží částku 500 korun. Recyklománie 
se týká 22 značek televizorů a 9 značek 
počítačových monitorů, které je možno pořídit 
ve 1300 prodejnách. Aktuální seznam prodejců 
a značek zapojených do projektu Recyklománie 
je k dispozici na www.recyklomanie.cz.
Právě moment, kdy řada domácností bude 
pořizovat přístroj se schopností příjmu digitálního 
signálu, je vhodnou příležitostí jak ušetřit 
a zároveň se aktivně zapojit do ochrany životního 
prostředí v naší zemi. 
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Cena inzerce 
v kulturním a informačním měsíčníku obce Vestec

Podklady k inzerci přijímáme ve standardních grafi ckých formátech - Adobe Acrobat (pdf), Adobe Illustrator (ai), Corel 
Draw (cdr) a dalších, v rozlišení minimálně 300 dpi a v rozměrech: celá stránka A5 148x210 mm + 5 mm pro ořez, 
½ A5 128x88 mm. Inzerce bude přijímána výhradně na adrese redakce@vestec.cz. Věříme, že všichni inzerenti pocho-
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možné nechat inzerci grafi cky zpracovat externí fi rmou, cena bude stanovena individuálně podle náročnosti.

 čb  barva

A5 (148 x 210 mm + 5 mm pro ořez) 600 Kč 1500 Kč

½ A5 (128 x 88 mm) 300 Kč  800 Kč

Vážení čtenáři, aktuální číslo Vesteckých listů je obsahově poněkud rozsáhlejší, ale snažíme se dát prostor jak 
nezbytným informacím z dění obce, tak i vašim příspěvkům. Bohužel to v některých případech vede k tomu, že 
zveřejníme jak přílohu zápisu ze zasedání ZO v přesném znění požadovaném zastupitelkou Šedivou, tak jsme 
nuceni zveřejnit i její upravený příspěvek, který byl redakci doručen 30. 10. 2008. To, jak to s tím „Vesteckým 
Sarajevem“ vlastně bylo, nechám na posouzení vás, čtenářů.
 Marek Kowalewski, spolupracovník redakce



Soudní kauzy

TLS – žaloba o zaplacení 4 696 108 Kč:
žaloba byla jako neodůvodněná zamítnuta dne 
3.10.2008 na soudním řízení za účasti nového práv-
ního zástupce Mgr. Petra Jahody. Žádná ze stran 
nemá nárok požadovat náhradu nákladů řízení po 
protistraně. 

Dešťová kanalizace k Jahodárně 
Obec požádala o odročení řízení za účelem pokusu 
o dohodu, za tímto účelem proběhla jednání na OÚ 
s projekční kanceláří UNICEN a dodavatelem stavby 
fy J.L.T. Byla objednána PD na projekt změny stavby 
před dokončením (cena 56 tisíc ), která by měla být 
hotova do poloviny listopadu.Na základě této PD obec 
připraví Dodatek k dosud platné smlouvě z roku 2006.
Firma JLT se zavázala, že na své náklady šetrně vy-
jme dosud položenou kanalizaci, potrubí použije při 
následném pokračování této akce, která bude zajištěna 
výše jmenovaným Dodatkem. Po podpisu tohoto Do-
datku obec vezme zpět žalobu u příslušného soudu.

Multifunkční hřiště
 Na základě proběhlých schůzek s fi rmou J.I.H. byla 
dne 14. 10. 08 podepsána Dohoda o narovnání, kte-
rá jasně specifi kuje podmínky, za kterých obec pro-
vede zpětvzetí žaloby o zaplacení 1 212 637,40 Kč 
s příslušenstvím. Firma provede opravy a uhradí obci 
dobropis ve výši 61 260 Kč + DPH do 10. 11. 2008. 

Investice obce

Vestecký rybník
 Bylo ukončeno výběrové řízení na dodavatele. Nyní 
je před podpisem smlouva s vítěznou fi rmou Zváno-
vec, a.s. České Budějovice v ceně 3 534 756 Kč. 
Akce by měla být zahájena také ještě v letošním ro-
ce,dokončení v jarních měsících.

Kanalizace a vodovod Šátalka
Bylo ukončeno výběrové řízení a podepsána 
smlouva o dílo s vítěznou společností Swietelsky 
stavební, s.r.o., ve výši 9 544 959,.-Kč. Stavba 
začne být realizována od 1. 11. 2008 v průběhu 8 

měsíců. Obec předložila po předchozích konzul-
tacích dne 30.10. na MZe ČR žádost s doprovod-
nými doklady na registraci akce, a to v souvislos-
ti s uvolněním státní dotace ve výši 900 tis. Kč. 
Zhruba v polovině listopadu bude tato žádost vy-
hodnocena a pokud bude komisí doporučena ke 
schválení příslušné smlouvy o poskytnutí pro-
středků, bude teprve moci obec čerpat uvedenou 
dotaci. Byla uzavřena smlouva na stavební dozor 
s ing. Tomášem Melicharem (autorizovaný inženýr 
v oboru vodohospodářské stavby). 

Dostavba šaten na hřišti
V současné době vybírá obec dodavatele stavby 
dle PD ARX studia „Dostavba budovy sportov-
ních šaten a kluboven ve Vestci“, který by měl 
zahájit práce ještě v měsíci listopadu tak, aby hru-
bá stavba 2. NP včetně pláště střechy zabránila 
dalšímu poškozování stávající stavby klimatický-
mi vlivy.

Dotace z Programu obnovy venkova
Byla podepsána smlouva na dotace z úroků ve 
výši 134 tis. Kč. Dále byla schválena změna 
předmětu čerpání dotace z původně plánované 
3. etapy revitalizace návsi, o kterou obec žádala 
a také na ní dostala příslib ve výši 134 tis. Kč, 
na výměnu vodovodního čerpadla v ATS Safi na. 
Toto čerpadlo bylo vyměněno z havarijních důvo-
dů.Nyní obec připravuje náležitosti nutné k pode-
psání smlouvy.

Mateřská škola
Poslední týden v říjnu proběhlo hodnocení výbě-
rového řízení na zpracování žádosti o dotaci z Re-
gionálního operačního programu NUTS II. Střední 
Čechy na projekt „Mateřská škola včetně napojení 
na inženýrské sítě“. Vítězem se stala společnost 
Granthelps, s.r.o., Praha 3.
Lhůta pro podání žádosti je do 14. 11. 2008.

Změna dopravního značení
V říjnu se začala realizovat změna dopravního zna-
čení v obci. Na Vesteckou ulici se vrátilo 50km 
omezení rychlosti, největší změny jsou naplánová-
ny v celé lokalitě Na Suchých (severní část obce).
Žádáme tímto řidiče o zvýšenou pozornost doprav-
nímu značení.
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Co je nového?



Byl opraven kolotoč na dětském hřišti ve Vestecké 
ulici. Výměna porouchaného ložiska přišla obec na 
víc jak 10 tis. Kč. Prosíme o zvýšený dozor nad do-
držováním maximální hmotnostní zátěže.
 
 E. Ziková, místostarostka

Zastupitelstvo obce rozhodlo takto:

01.  Zastupitelé obce Vestec berou na vědomí slib 
a jmenování nového člena zastupitelstva pana 
Petra Zderadičky.

02.  Zastupitelé obce Vestec schvalují jako ověřo-
vatele zápisu Ing. Vopálenského a MUDr. Eleni 
Zikovou.

03.  Kontrola usnesení ze zasedání ZO Vestec dne 
25. 08. 2008 bod č. 4 různé písmeno c) podepsat 
smlouvu se Stavební poradnou České Budějovi-
ce a vyhlásit VŘ na akci Vodovod a kanalizace 
Šátalka: splněno.

04.  ZO Vestec schvaluje rozpočtové opatření č. 3.
05.  a) ZO Vestec jako správní orgán příslušný pod-

le §6 odst. 5 písm. c) zákona č. 183/2006 Sb., 
o územním plánování a stavebním řádu, ve znění 
pozdějších předpisů (dále jen „stavební zákon“), 
v souladu s §55 odst. 2 a §188 odst. 2, 3 a 4 staveb-
ního zákona, podle §54 odst. 2 stavebního zákona 
a v souladu s §171 a 173 zákona 500/2004 Sb, 
správní řád, ve znění pozdějších předpisů (dále 
jen „správní řád“), vydává změnu č. 4 územního 
plánu sídelního útvaru Vestec.

  b)  ZO Vestec schvaluje veřejnou vyhlášku:
 Opatření obecné povahy č. 7/2008.
06.  ZO Vestec schvaluje záměr dohody o narovnání 

majetkoprávních vztahů ATS SAFINA stanice 
mezi obcemi Vestec, Dolní Břežany a Hodko-
vice-Zlatníky a pověřuje starostu vypracováním 
dodatku k dohodě o společném záměru na fi -
nančním zabezpečení provozu celého komple-
xu ATS. Podkladem pro uzavření dodatku bude 
zpráva o současném technickém stavu ATS, 

zahrnující i odborný odhad/cenovou kalkulaci 
fi nančních nákladů na provoz ATS do 12/2010. 
Zároveň budou vypracovány smlouvy o zřízení 
věcného břemene a smlouvy nájemní s vlastní-
kem pozemků SAFINA, a.s.

07.  a) ZO Vestec schvaluje pořízení projektové 
dokumentace na změnu stavby před dokon-
čením dešťové kanalizace K Jahodárně fi r-
mou UNICEN, která bude sloužit jako pod-
klad k vypracování dodatku ke smlouvě o dílo 
č. 092101/061366 s fi rmou JLT z roku 2006 na 
zhotovení dešťové kanalizace a pověřuje staros-
tu k podpisu tohoto dodatku.

 b) ZO Vestec schvaluje záměr Dohody o narovnání 
 s fi rmou J.I.H. ze dne 14. 10. 2008 a po splnění 
 této dohody dojde k zpětvzetí žaloby obce Vestec
 o zaplacení částky 1 212 637,40  Kč s příslušenstvím.
08.  ZO Vestec schvaluje zvolení paní Ing. Markéty 

Krýslové členkou FV a bere na vědomí změny 
v ostatních komisích.

09.  ZO Vestec schvaluje návrh odměn neuvolně-
ným členům zastupitelstva ve stanovené výši 
dle přílohy.

10.  ZO Vestec schvaluje příjem sponzorského pří-
spěvku od fi rmy EKOBAL a pověřuje starostu 
obce k podpisu sponzorské smlouvy.

11. ZO Vestec tento bod odkládá.
12.  ZO Vestec souhlasí se záměrem uzavření smlou-

vy se společností Agro, a.s., o převzetí a ulože-
ní materiálu z vytěženého rybníka za poplatek 
60 000,- Kč + DPH po doplnění dotčených pozemků.

13.  ZO Vestec bere na vědomí dopisy občanů včetně 
odpovědí.

14.  ZO Vestec nesouhlasí s prodejem pozemku 
č. 926/1, k. ú. Vestec u Prahy, a pověřuje staros-
tu k vypracování kalkulace opravy této komuni-
kace ještě před zimním obdobím.

15.  ZO Vestec schvaluje příspěvek ve výši 5 055  Kč 
pro Sdružení včelařů Zlatníky, Praha–západ, 
IČ 65399536.

16.  ZO Vestec schvaluje nové názvy ulic: Nezvalo-
va, Werichova.

17.  a) ZO Vestec schvaluje přijetí obecně závazné 
vyhlášky č. 6/2008,

 b) ZO Vestec neschvaluje vydání povolení na
 hrací automat v restauraci na hřišti,
 c) ZO Vestec neschvaluje umístění sochy v ulici
 Vídeňská,
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Usnesení z 15. zasedání 

zastupitelstva obce 

ze dne 14. 10. 2008



f) ZO Vestec bere na vědomí informaci zastupitele 
Dostála o výsledku výběrového řízení Kanalizace 
Šátalka a konstatuje, že Smlouva o vodovodu a ka-
nalizaci musí být přílohou žádosti o dotaci (termín 
podání žádosti je pouze 14 dnů) a pověřuje starostu 
obce k podpisu smlouvy o dílo.

 Ve Vestci dne 14. 10. 2008

Vážení čtenáři, z prostorových důvodů jsou ve Ves-
teckých listech zveřejňována pouze usnesení ze 
Zastupitelstva obce, plné znění zápisu najdete na 
webových stránkách obce www.vestec.cz

Vzhledem k tomu, že na posledním veřejném zase-
dání požádala zastupitelka Šedivá o připojení svého 
příspěvku, který pronesla na uvedeném zasedání, 
k zápisu a jeho zveřejnění ve VL, je zařazen tento 
příspěvek v původní, nijak neupravované podobě, 
v jaké je součástí zápisu.

 

Dne 6. srpna 2008 jsem byla odvolána za mé nepří-
tomnosti na zasedání zastupitelstva z funkce starost-
ky obce. Jako důvod bylo uvedeno „nedodržování 
rozpočtové kázně a porušování směrnice č. 1/2008.“

Tento článek píši s odstupem dvou měsíců, kdy po-
minuly veškeré emoce a lze jasně konstatovat okol-
nosti, které vedly k mému odvolání. 

Celé mé odvolání má zřetelné aspekty puče, pro-
to i tento název článku „Vestecké Sarajevo“. Byla 
jsem odvolána bez jakéhokoliv projednání se mnou, 
bez mého vyjádření v Zastupitelstvu obce a před ob-
čany této obce. Nutno dodat, že zastupitelé Zíková, 
Stupková, Kowalewski, Jarolímek, Šimeček přesta-
li plnit řádně funkci zastupitele obce, nezúčastňo-

vali se porad ani zasedání zastupitelstva nejméně 
po dobu asi 5 měsíců. Porušovali svým jednáním 
zákon o obcích č. 128/2000 Sb. § 83, odst. l.
Ze strany zastupitelů, kteří mne odvolali, nebyla ani 
minimální slušnost informovat občany o úmyslu 
mého odvolání, nebyl vyvěšen úmysl mého odvo-
lání na zasedání zastupitelstva, tedy de facto pro-
běhlo vše v tajnosti, rychle a o prázdninách, aby se 
občané o mém odvolání dověděli co nejméně a co 
nejpozději. 

Důvody mého odvolání, údajné neplnění směrnice 
č. 1/2008 a nedodržování rozpočtové kázně, byly 
jen zástupným problémem a především lží. Byly to 
chabé zástupné problémy, nebylo třeba odůvodnění 
a důkazů k mému odvolání a současně to byl záměr 
tyto věci před občany veřejně neprojednat.

Požádala jsem proto o vysvětlení nového vedení 
obecního úřadu, o doložení konkrétních faktů, které 
vedly k mému odvolání. Dosud jsem žádné vyjádře-
ní nedostala. Předsedu fi nančního výboru Norberta 
Dostála jsem též písemně požádala, aby mi sdělil 
na základě jaké kontroly, kterou měl fi nanční výbor 
ze zákona o obcích učinit, byly zjištěny nedostatky 
a ve kterých položkách došlo k porušení rozpočtové 
kázně a u kterých faktur. Pan Dostál mi doposud ne-
podal žádné vysvětlení. Dále jsem požádala p. Stup-
kovou, která zasedání zastupitelstva řídila, aby též 
sdělila, ve kterých položkách rozpočtu došlo k pře-
kročení částek a ve kterých případech došlo k poru-
šení rozpočtové kázně. Odpověděla mi e-mailovou 
poštou, že ji sdělením důvodu mého odvolání pově-
řili zastupitelé obce. 
 
A kdo byli ti, kteří se podíleli na mém odvolání? 
Byli to samozřejmě opoziční zastupitelé, kteří se 
nedokázali smířit se svou prohrou ve volbách, 
osobní ambice, touha po funkcích a zklamání 
z jejich nezískání. Téměř po celé dva roky děla-
li vše proto, aby se nám pro obec nepodařilo nic 
neudělat, neměli jsme výsledky a vrátily se „staré 
dobré časy“. A když viděli, že obec prosperuje, 
má připraveny projekty a stavební povolení, zís-
kává v poměrně masivní míře dotace na vše, co 
jsme měli ve volebním programu jak MS ODS, 
tak i Vestecká zvonička (kandidátka Vestec-náš 
domov), že spoříme na mateřskou školu a chtě-
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li bychom, aby školka stála co nejdříve a aby to 
byla stavba poctivá a hodna našich vesteckých 
dětí a jejích rodičů. 
Nejdůležitější však bylo to, že jsme vše dělali trans-
parentně, na základě písemných dohod. Byly řádně 
uzavírány darovací smlouvy s konkrétně vypsaným 
účelem, na který bude dar vynaložen a jeho výše. 
Do komisí výběrových řízení jsme zvali i vestecké 
občany. Odstranili jsme tzv „něco za něco“. Názvy 
uzavíraných smluv jsme uveřejňovali na webových 
stránkách obce. 

Kontrola z Krajského úřadu konstatovala, že vedení 
fi nancí obce je vedeno řádně a bez chyb (takovou 
kontrolu dosud obec Vestec nezaznamenala za žád-
ného předcházejícího vedení obce). Muselo tedy 
zákonitě přijít jedině na řadu mé odvolání z funkce. 
Úspěch, byť pro obec, se neodpouští. Vydatně opo-
zici sekundoval Norbert Dostál, který sám o sobě 
prohlásil, že je nejslabším článkem naší koalice 
a poměrně krátce po volbách začal s opozicí spo-
lupracovat a též se snažil o rozpad koalice, což se 
mu nezdařilo. V minulých dnech byl svými kolegy 
z důvodu ztráty důvěry vyloučen z Vestecké zvo-
ničky. Opozice nemohla rovněž přenést přes srdce, 
že jsem důsledně chránila majetek obce. S pomo-
cí stavebních odborníků a důsledným postojem ke 
Stavebnímu úřadu v Jesenici a dalším dotčeným 
orgánům státní správy začal být konečně dodržován 
územní plán obce.

Obec byla chráněna advokátní kanceláří, veš-
keré uzavírané stěžejní smlouvy důsledně kon-
troloval právník obce. Chránili jsme zájem obce 
před spekulanty s pozemky, stavebními firmami, 
kterým byla v předchozích letech vydána obec 
téměř napospas. Vždyť si vzpomeňme na vy-
dražené komunikace v ul. Na Suchých, Rovné 
a Javorové. Dále žaloby o zaplacení 10 miliono-
vých pohledávek, kdy předcházející vedení obce 
dostatečně neochránilo ve smlouvě zájem obce. 
Zabránili jsme též tzv. „výměnnému obchodu“ 
mezi obcí a podnikateli v naší obci. Jeden pří-
klad za všechny. Výměnný obchod spočinul 
v tom, že dotyčný podnikatel postavil u obecní 
ČOV denitrifikační nádrže /betonové bazény/ 
o poloviční tloušťce, než která dle projektu měla 
být dodržena, a ze strany obce mu bylo dovoleno 

stavět, aniž by dotyčný dodržoval územní plán 
obce, kdy svou výstavbou zkomplikoval průjezd 
průmyslovou oblastí obce.
Museli jsme čelit soudním kauzám, které jsme 
zdědili po předchozím vedení obce, hlavně jsem 
chtěla, aby do budoucna byla obec trvale ochrá-
něna. 

Mým odvoláním jsou také zpožděny některé in-
vestiční akce. Během měsíce října 2008 měla být 
dokončena kanalizace a vodovod na Šátalce, oby-
vatelé této lokality by již měli vodovod a kanaliza-
ci. Co považuji za velmi důležité, aby již strouha, 
která vede podél zadního traktu Hyper Albertu 
a ulicí U Strouhy, by byla čistá, bez zápachu, pot-
kanů a jiných nečistot. Měly již být započaty práce 
na Vesteckém rybníku, aby se rekonstrukce stačila 
dokončit do jarních měsíců a do rybníka již mohly 
natékat jarní vody. 
 
Jako bývalá starostka obce zůstávám v Zastupitelstvu 
obce. Budu se nadále snažit co nejvíce splnit volební 
program MS ODS. Budu ochraňovat zájmy naší obce 
a striktně dodržovat zákony České republiky.
 
Vážení spoluobčané, nic nekončí, jdeme dál!

 Alena Šedivá (odvolaná starostka obce)

Vážení sousedé, 

v závěru posledního veřejného zasedání Zastupitel-
stva obce, které se konalo dne 14. 10. 2008, přečet-
la zastupitelka paní Šedivá svůj příspěvek nazvaný 
„Vestecké Sarajevo“. Současně požádala, aby tento 
příspěvek byl přílohou zápisu ze zasedání a dále 
sdělila, že bude požadovat jeho uveřejnění ve Ves-
teckých listech.

Vzhledem k tomu, že v uvedeném příspěvku jsem 
několikrát citován a obsah příspěvku z velké části 
neodpovídá skutečnostem, považuji za nezbytné ná-
sledně v jednotlivých bodech reagovat, a to i přesto, 
že jsem se snažil do tohoto okamžiku zdržet se ne-
konečných diskuzí ve Vesteckých listech a na webo-
vých stránkách obce souvisejících s „hodnocením“ 
jednotlivých zastupitelů.
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1. Důvody, proč jsem v srpnu letošního roku hlasoval 
pro odvolání paní Šedivé z funkce starostky obce
Krátce po ustanovení nového Zastupitelstva obce 
v říjnu 2006 jsem na poradách zastupitelů měl potřebu 
upozorňovat, případně vyjádřit nesouhlas s rozhodnu-
tími paní starostky. Konkrétně se to týkalo například 
způsobu „odejití“ pana Křemena z funkce účetního 
obce, medializované snahy svalit odpovědnost za tra-
gickou smrt dvou bratrů v důsledku lednové vichřice 
na předchozí vedení obce, zveřejnění na úřední desce 
nabídky prodeje pozemků u Hrnčíř v hodnotě přesahu-
jící 20 mil. Kč bez vědomí a souhlasu Zastupitelstva, 
uzavírání smluv, dohod a jiných právních aktů bez 
vědomí Zastupitelstva, nepořizování záznamů z jed-
notlivých jednání, kterých se zúčastňovala za obec 
paní starostka, podávání neúplných, či zkreslených in-
formací z těchto jednání, zveřejňování nesplnitelných 
slibů, nedodržování rozpočtové kázně, personalistické 
práce, kdy se vystřídaly ve funkci dvě tajemnice, fl uk-
tuace v pracovní četě, způsob honorování stavebního 
technika a dále pro mě stále trvající nejasnosti kolem 
možné výplaty nečerpané dovolené za rok 2007. 

Dle mého názoru na jedné straně nenaplnila paní 
starostka mé očekávání v organizačních a řídících 
schopnostech, na straně druhé pak považuji za velké 
selhání paní starostky při jejím striktním rozlišování 
koalice-opozice, kdy nedovedla a snad ani necítila 
potřebu toto „zatřídění“ smazat, a naopak vytvořit 
v Zastupitelstvu atmosféru, která by přispěla k aktivi-
zaci všech zastupitelů k činnostem ve prospěch obce. 
Na atak odpovídala atakem. Paní starostce chyběla 
dostatečná míra seberefl exe.

2. Jako předseda fi nančního výboru jsem nepodal 
informaci o porušení rozpočtové kázně a neuvedl 
faktury, u kterých byly zjištěny nedostatky

Paní Šedivá má k dispozici výkaz Fin. 2-12 M za 
měsíc červenec, který byl vyhotoven v době jejího 
funkčního období a za jehož obsah odpovídá. Z to-
hoto výkazu je zřejmé i pro nezasvěceného člověka, 
v kterých položkách byla porušena rozpočtová kázeň. 
Současně má k dispozici soupis faktur, které v měsíci 
červenci nebyly uhrazeny. Tyto faktury však bývalá 
paní účetní nezatřídila do jednotlivých položek, tu-
díž pod hrozbou penalizace ze neprovedení úhrady 

faktur provedli zatřídění členové FV (viz zápis z 12.
jednání FV konaného dne 10. 08. 2008, který má paní 
Šedivá k dispozici). Ze zatřídění vyplynulo, že řada 
faktur mohla být uhrazena, v rozpočtu obce na to byl 
prostor. Tudíž stačí si porovnat uvedený výkaz Fin2-
12M s citovaným zápisem z FV. Jestliže jsem vychá-
zel z předpokladu, že odpovědná osoba je seznámena 
s dokumenty, které vydává, případně které jsou jí 
předloženy, pak jsem nepovažoval za nutné toto ještě 
potvrzovat svým vysvětlením.

K tomuto ještě podotýkám, že paní starostka byla 
opakovaně upozorňována na nedodržování rozpoč-
tové kázně, konkrétně se to týkalo včasné přípravy 
a odsouhlasení rozpočtových opatření v Zastupi-
telstvu, která v průběhu roku upravují rozpočet 
obce a umožňují po odsouhlasení provádět přesuny 
v jednotlivých položkách. Nelze pominout i fakt, že 
opakovaně požadované řádné „rozklíčování“ jed-
notlivých položek rozpočtu (konkrétně uvést, co se 
za jednotlivou položkou skrývá), především pak ve 
výdajové části, nebylo paní starostkou naplněno, a to 
i přesto, že jí to bylo zastupiteli uloženo v termínu do 
30. 06. 2008.

3. Masivní získávání dotací, volební program 
ODS, mateřská školka

Přiznávám, že mi nejsou známy masivně získané do-
tace. Jsou mi známy přísliby na tyto dotace a to je 
značný rozdíl. Příslib se vydává na základě žádosti, 
která byla vybrána poskytovatelem dotace dle sta-
novených kritérií. Potom ale musí být vynaloženo 
značné úsilí, aby se příslib dostal do reálné podoby 
a dotace mohla být čerpána. Toto u těch rozhodují-
cích příslibů paní Šedivá ve funkci starostky nedo-
táhla. Navíc uváděná připravenost projektů a staveb-
ních povolení vykazuje řadu nedostatků, o kterých se 
stručně zmiňuji v následujících bodech.

Dovolím si citovat z volebního programu ODS: 
„Největší prioritou pro naši obec je vybudování ma-
teřských škol a školy základní. Okamžitým nákupem 
již vytipované nemovitosti v obci a její rychlou re-
konstrukcí chceme zprovoznit školku do několika 
málo měsíců od voleb. Dále budeme pokračovat 
urychleně na výstavbě další mateřské školy s ter-
mínem dokončení konec r. 2007“ a dále „Termín 
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dokončení základní školy konec roku 2010“. Cituji 
z Vesteckých listů (listopad 2007) „Zahájení výstav-
by (MŠ) předpokládáme na jaře příštího roku“.
Skutečnost je následující. V případě základní školy 
byl zatím pouze vytipován pozemek, kde by škola 
mohla stát a vypracován odhad naplněnosti ZŠ ves-
teckými dětmi. Pokud se týká mateřské školy, v sou-
časnosti (před několika dny) bylo vydáno územní 
rozhodnutí. Musí následovat dokončení projektové 
dokumentace pro stavební povolení a realizaci stav-
by, potom dokumentační příprava pro zahájení sta-
vebního řízení, následně vydání stavebního povolení. 
Při optimistickém pohledu se dá očekávat vydání sta-
vebního povolení koncem měsíce března 2009. Bude 
následovat výběrové řízení dle příslušného zákona 
o zadávání veřejných zakázek č.137/2006 Sb., kte-
ré s ohledem na předpokládanou výši investice bude 
trvat cca 2,5–3 měsíce. Tudíž zahájení stavby se dá 
očekávat v průběhu 3. čtvrtletí 2009. Navíc přípravu 
vlastní akce s ohledem na její rozsáhlost nebylo mož-
né výrazněji urychlit, což může potvrdit Ing. arch. 
Buchar, který se na přípravě nejvíce podílel. Podo-
týkám, že vím, co uvádím, v investiční výstavbě se 
pohybuji více než 30 let.

4. Transparentnost, písemné dohody, „něco za něco“

Některé z písemných dohod jsou k dispozici, některé 
ne. Pokud se týká paní starostkou uzavřených daro-
vacích smluv, např. ASOKNO, spol. s r.o., Deliko-
mat, spol. s r.o., bylo to „něco za něco“. 

5. Norbert Dostál - nejslabší článek koalice, spolu-
práce s opozicí, neúspěšná snaha o rozpad koalice, 
vyloučení z Vestecké zvoničky

Příležitostně se zeptám paní Šedivé, kdy a kde jsem 
prohlásil, že jsem nejslabší článek koalice. Osobně jsem 
měl problém s dělením zastupitelů na koalici a opozici. 
Na podzim loňského roku 2x proběhlo společné jednání 
s Ing. Vopálenským a Ing. arch. Bucharem, na kterém 
jsme diskutovali situaci v Zastupitelstvu, a to i ve vazbě 
na činnost paní starostky. Ve velké většině názorů jsme 
se shodli (vzhledem k tomu, že tento text nekonzultuji 
s uvedenými kolegy, nechci to z důvodu zachování ob-
jektivity dále rozvádět) a tato jednání vyústila v napsání 
konceptu dohody z 29. 11. 2007 o ukončení koaliční 
spolupráce. Já jsem se od té doby necítil vázán koaliční 

dohodou. S ostatními zastupiteli (tzv. opozicí) jsem se 
setkal několikrát (nikoliv krátce po volbách), a to z je-
jich iniciativy. Považuji za správné s lidmi, kteří žijí ve 
stejné obci, kteří se ke mně chovají slušně, se stýkat 
a sdělovat si vzájemně své názory na dění v obci a Za-
stupitelstvu. Rozumím tomu, že pro paní Šedivou je to 
nepochopitelné a považuje to za špatné.

Písemnému vyloučení mé osoby z důvodu ztráty dů-
věry z OS Vestecká zvonička předcházelo s dostateč-
ným časovým odstupem předání razítka OS předse-
dovi Ing. arch. Bucharovi s dovětkem, že končím. Je 
skutečností, že od doby, kdy jsem se stal zastupitelem, 
pokud se nemýlím, jsem se dvakrát zúčastnil jednání 
OS na základě pozvání. Jinak jsem byl pasivní. Po-
kud se vracím k dovětku, že končím, zřejmě předseda 
OS nebral mé vyjádření vážně, snad proto že to bylo 
sděleno pouze ústně a považoval mě nadále za člena 
OS, čímž si vysvětluji dodatečné vyloučení členskou 
schůzí. Není mi jasné, proč jsem nebyl (zřejmě jako 
člen) na uvedenou členskou schůzi pozván. Jinak pod 
pojmem ztráta důvěry chápu svoji účast na odvolání 
paní Šedivé z funkce starostky obce.

6. Obec byla chráněna advokátní kanceláří

Paní starostka za obec uzavřela (bez vědomí a souhlasu 
zastupitelů) s advokátní kanceláří JUDr. Veselý a spol. 
smlouvu o poskytování právních služeb z 15. 11. 2006 
a následný dodatek z 03. 04. 2007, který v podstatě ještě 
navýšil odměnu ve prospěch advokátní kanceláře. Za 
loňský rok se vyplatilo uvedené kanceláři cca 600 tis. 
Kč, přičemž z této částky cca 250 tis. bylo vyplaceno 
v rámci paušálu, aniž by byly poskytnuté služby v přija-
tých fakturách specifi kovány. Teprve na žádost předse-
dů KV a FV byl vypracován dodatečně s odstupem času 
soupis výkonů. Zajímavé je, že se mi od paní starostky 
podařilo získat kopii smlouvy a dodatku až po několi-
keré žádosti. Místostarosta Ing. Vopálenský se mohl 
například se smlouvou a dodatkem seznámit, až když 
jsem mu předložil zmíněnou kopii. Stojí za pozornost 
skutečnost, že den před svým odvoláním z funkce ukon-
čila paní Šedivá smluvní vztah s advokátní kanceláří do-
hodou, přestože zde byla možnost měsíční výpovědní 
lhůty a tudíž by se JUDr. Veselý mohl zúčastnit naříze-
ného soudního jednání s fi rmou TLS už z toho důvodu, 
že tuto causu do doby zrušení smlouvy o poskytování 
právních služeb dohodou řešil.
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7. Mým odvoláním jsou také zpožděny některé 
investiční akce. Během měsíce října mohla být do-
končena kanalizace a vodovod na Šátalce

Není to pravda a paní Šedivá dokazuje, podobně jako 
ve výše uvedené mateřské škole, že v lepším případě 
nemá dostatek vědomostí o investiční výstavbě. Popi-
sovat od začátku celou tuto akci by zabralo polovinu 
Vesteckých listů. Zjednodušeně řečeno, tato akce byla 
ve všech etapách značně podceněna. První výběrové 
řízení, které organizovala obec a konalo se 14. 07. 
2008, ještě za působení paní Šedivé ve funkci starost-
ky, muselo být zrušeno ze známých důvodů (vybra-
ný uchazeč odstoupil od podpisu smlouvy z důvodu 
podcenění prací, druhý v pořadí nedodržel podmínky 
zadávací dokumentace – vyplněný výkaz výměr, navíc 
cena prací překročila 10 mil. Kč). Mimo jiné, doklady 
související s tímto výběrovým řízením, nejsou k nale-
zení. Urychleně bylo nutné zadat nové výběrové řízení 
prostřednictvím specializované fi rmy. V současnosti je 
podepsána smlouva o dílo s vybraným dodavatelem 
s tím, že kanalizace a vodovod Šátalka bude vybudo-
ván dle této smlouvy do 30. 06. 2009. Neodpustím si 
dodat, že při hlasování o podpisu této smlouvy na ve-
řejném zasedání Zastupitelstva obce paní Šedivá jako 
jediná hlasovala proti podpisu smlouvy.

8. Měly již být započaty práce na Vesteckém rybní-
ku, aby se rekonstrukce stačila dokončit do jarních 
měsíců a do rybníka již mohly natékat jarní vody

Podobný případ jako předchozí. Přípravná doku-
mentace vykazuje některé nedostatky. Například část 
projektu nemá dostatečnou vypovídací schopnost, vý-
kaz výměr z mého pohledu není kompletní, je určitý 
problém se stavebním povolením. Co je však nejzá-
važnější, není k dohledání žádost o poskytnutí dotace 
předložená na SFŽP a některé další doprovodné do-
klady. Přesto proběhlo řádné výběrové řízení na určení 
dodavatele a v nejbližších dnech by měla být uzavřena 
smlouva o dílo. Současně se kompletují doklady pro 
SFŽP podmiňující přiznání dotace. Je předpoklad, že 
odbahnění rybníka bude probíhat v zimních měsících 
a vlastní oprava hráze následně na jaře, jakmile budou 
vhodné klimatické podmínky. Původně stanovené ter-
míny realizace akce s jejím ukončením k 29. 02. 2009 
a předpokládané platby v roce 2008 a 2009 není mož-
né považovat za splnitelné.

Toliko vše, díky za pozornost při přečtení mé reakce 
na „Vestecké Sarajevo“. Na závěr si dovolím para-
lelu. „Štěstí jen, že ve Vestci při zmiňovaném puči 
nepadlo 7 kulí jako v Sarajevu“.
 
 Norbert Dostál

Dne 28. 10. 2008 požádala místostarostka Ziková 
o zodpovězení následujících dotazů:

Dotazy na paní Šedivou
1.  Kde je kopie žádosti o dotaci na rybník, kterou obec 

podala na SFŽP ve spolupráci s dotační agenturou Op-
timus? Ve složce je pouze smlouva a příslib s SFŽP, 
Optimus mi potvrdil, že starostce kopii žádosti pře-
dal. Našla jsem pouze kopii žádosti z roku 2005. 

2.  Účetní nedohledal na účtu obce pozastávku dotace 
z SFŽP na 1. etapu intenzifi kace ČOV, která měla být 
v loňském roce uvolněna na základě vyhodnocení 
akce. Jaké kroky obec podnikla k zajištění uvolnění 
těchto fi nančních prostředků (cca 400 tis. Kč)?

3.  Jak obec plánovala zajištění revitalizace pozemku 
podél komunikace Vídeňská? Jak měla zajištěné 
fi nancování tohoto projektu - jedná se o akci kolem 
1 mil. Kč, co bylo naplánováno s ŘSD pro zajiš-
tění této akce?

Děkuji za odpovědi, které pomohou dořešit tyto rozběh-
lé akce. 
 E. Ziková 

A odpověď paní Šedivé z téhož dne:
Paní Zíková, dne 28. 10. 2008 jsem od Vás obdržela 
e-mailovou žádost o zodpovězení Vámi položených 
dotazů. Vzhledem k obsahu Vašich dotazů, především 
vzhledem k dotazu č. 2, a s ohledem na vykradení 
mého domu dne 13. 9. 2008 postupuji Vaše dotazy 
Kriminální službě Praha-venkov. Dále postupuji této 
službě i zápis z poslední porady ZO, z níž vyplývá, 
dle mého názoru, příprava pro zatajování informací, 
týkajících se záležitostí obce. 
 Alena Šedivá 
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O tom, jak si bývalá starostka a sou-

časná zastupitelka představuje spo-

lupráci, si můžete, vážení občané, 

udělat obrázek sami:



Kdysi dávno nesla jedna vestecká hospoda ná-

zev U Klimšů. Psal se rok 1892. Koncesi na ve-

dení hospody a držení dovolených her dostal 

tenkrát František Klimeš, pradědeček součas-

ného majitele restaurace U Klimešů Jaroslava 

Klimeše. Jak to všechno začalo? 

„Výuční listy pradědečka a dědečka jsou nádherně 
malované a v současné době jejich kopie používáme 
v restauraci jako prostírání,“ říká současný majitel 
Jaroslav Klimeš a hned dodává: „Bohužel nejen ty 
se zde kradou.“

Ale abychom vzali historii pěkně popořádku

Jak jsme se zmínili, František Klimeš (zjednoduše-
ně Klimeš I.) zakoupil kdysi hospodářský objekt ve 
Vestci čp. 9. Už tehdy byla v tomto stavení hospo-
da, která byla později rozšířena o řeznictví. Jednalo 
se o rozsáhlé hospodářství s přilehlými budovami, 
konírnami atd.
A jak už to tak dříve v rodinách bývalo, po pradě-
dečku Františkovi zdědil hospodu jeho syn Jaroslav 
(Klimeš II.), který rovněž pokračoval v provozová-
ní řeznictví. Když byl Klimeš II. koncem války po-
praven – někdo ho udal, že na černo porážel prasata 
– řeznictví zaniklo. Hospoda však pokračovala ve 
svém provozu i nadále.

Další majitel hospody, tedy otec současného maji-
tele a syn Klimeše II., byl Jaroslav Klimeš III. Zdá 
se vám to příliš složité? Ale ne, jen přechází kvalitní 
řemeslo z generace na generaci. 
Začala doba komunistického režimu a hospoda 
i nadále patřila Klimešům. Výhodné to rozhodně 
nebylo, za minimální nájem šesti set korun, který 
získával Klimeš III. od státu, fi nancoval veškeré 
opravy na hospodě sám. Ty samozřejmě byly nema-
lé, mnohdy dosahovaly několik desítek tisíc korun. 
A přestože to tehdy vypadalo, že nebude vyhlídka 
na lepší budoucnost, Klimeš III. se nevzdal. 
Snad právě díky tomu byla jednání jednodušší, když 
byla po roce 1989 hospoda vrácena rodině Klimešů. 
A tak se v restauraci nejen vaří nadále, ale začíná se 
i více opravovat. „Nemovitost byla docela v dezo-
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Všechno způsobil pradědeček



látním stavu, tak jsme s otcem začali s rekonstrukcí, 
jak se říká, z gruntu,“ doplňuje dnešní majitel Jaro-
slav, tedy Klimeš IV. A že to nebyla levná záležitost, 
je nabíledni.
„Už od dvanácti let jsem chodil otci pomáhat, poz-
ději jsem nastoupil do učení jako číšník-kuchař. 
V naší restauraci jsem si odbýval i praxi – a to vel-
mi poctivě – a po vyučení jsem u nás nastoupil jako 
kuchař. Posléze jsem přešel na provozního, otcova 
zástupce, a když otec usoudil, že mi může předat 
ono pomyslné žezlo, bylo rozhodnuto,“ říká stávají-
cí majitel. Je v pořadí už čtvrtý Klimeš, tak kdo ví, 
snad jednou přijde i Klimeš pátý?

A jaké speciality lákají návštěvníky? 

Naprosto převažuje česká klasika, jako je španělský 
ptáček či svíčková. Ne každý mladý kuchař však 
umí českou klasiku naprosto dokonale.
Dalo by se říci, že v současné době je v kurzu ital-
ská, řecká či francouzská kuchyně, kdo jí nekonzu-
muje, není in. Alespoň podobně se jeví určité gas-
tronomické trendy, chovají se stejným způsobem 
i určité skupiny lidí. Není vůbec pochyb, že tyto 
„módní hity“ jsou výtečné. Ale dobrou českou kla-
sikou málokdo z nás pohrdne. A tak například peče-
né vepřové si často dáme s velkou chutí doma, aby 
nás nikdo neviděl, když jsme krátce předtím sehráli 
roli pravých gurmetů ve francouzské restauraci, 
rozplývajíce se nad humrem či ústřicemi.
Nově přistavěná takzvaná zimní zahrada je v re-
stauraci nekuřácká, takže je docela dobře rozdělena 
kuřácká a nekuřácká společnost, která tady vládne 
zhruba půl na půl, a všichni jsou spokojeni.
Ale aby si někdo nemyslel, že v zimní zahradě je 
zima! I tam se sedí pěkně v teploučku a pravdou je, 

že i maminky s dětmi jsou tu navýsost spokojené. 
Jak by ne, dětem jsou nabízeny tzv. dětské porce, 
které jsou zde účtovány 50  % z ceny, na rozdíl od 
jiných restaurací, kde se dětská „poloviční“ jídla úč-
tují mnohdy 75 procenty. Jak pan Klimeš dodává, 
jiní majitelé restaurací mají na vyšší cenu nárok, ale 
tady U Klimešů je to jinak. A ještě něco: zdejším 
sladkým lívanečkům rozhodně nelze odolat.
Protože mají v restauraci podlahy, které se snadno 
čistí, uvítají zde i slušně vychované pejsky.
Přes vánoční svátky se restaurace zavírá a po no-
vém roce se rozjíždí zase na plné obrátky. To však 
všichni místní lidé vědí. Jen jednou zazvonil U Kli-
mešů telefon s žádostí objednat si stůl na 24. pro-
since. A paní, která telefonovala, byla rozčarována, 
že není otevřeno a kam prý má jít na Štědrý den na 
oběd…
Zákazníků mají U Klimešů stále dost, otevřeno je 
denně od 11 do 23 hodin a většina z nich chodí pra-
videlně. Jak sám majitel Jaroslav Klimeš III. říká, 
„obsluha vzorná, ceny mírné“. Snad je to právě tím, 
že restaurace je ve Vestci známá už po několik ge-
nerací a chodí si sem pochutnávat nejen místní, ale 
i vzácní hosté. A nutno dodat, že obecní úřad má 
pro tak dlouholetou tradici také pochopení a pomá-
há všem svým vesteckým podnikatelům, jak se dá. 
Ovšem tradice je samozřejmě tou nejlepší reklamou.
Kdo ví, jak to tenkrát kdysi dávno přesně bylo? 
Možná zde měl František Klimeš i „přestupní“ pře-
přahovou stanici ve směru Praha-Vídeň a o hosty už 
od počátku rozhodně nebyla nouze.
 
 Text: mk
 Foto: archiv Jaroslava Klimeše
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Jak jsem uváděl ve VL - říjen 2008, 
byla v době jejich vydání dokončena re-
konstrukce ATS – automatická tlaková 
stanice, která je instalována v objektu, 
jenž je umístěn na pozemku fy. SAFI-
NA a tudíž je zraku občanů obce Vestec 
skrytý. Vrátím se tak trochu do historie, 
kdy se stávající technologické zaříze-
ní udržovalo v chodu tak říkajíc jen si-
lou vůle a s boží pomocí, až nakonec se 
rozhodlo před několika měsíci o kom-
plexní rekonstrukci technologického 
zařízení, neboť bylo zapotřebí zajistit 
trvalý potřebný tlak vody nejen pro Sa-
fi nu, ale i pro další stávající i nově budo-
vané objekty. Z provedeného výběrového řízení na tuto akci vyšla jako vítěz fi rma AQUA - SYS-
TEMS, která ve velmi krátkém čase provedla demontáž stávající technologie a následně provedla 
montáž nově navržené technologie ATS a zhostila se realizace technologie a drobných stavebních úprav 
ve vysoké kvalitě. Splnila do puntíku všechny připomínky zástupce obce. Protože se ne často stá-
vá, že dodavatel odvede dílo v tak perfektní kvalitě, patří jim poděkování i na tomto místě. Provozo-
vatel zařízení - VHS Benešov - taktéž sdílí tento názor a výsledkem je i další zakázka pro jinou obec.
V nejbližší době se však musí dořešit majetkoprávní vztahy, neboť v rámci privatizace byl objekt ATS 
předán do vlastnictví obce Dolní Břežany a je zapotřebí učinit smluvní kroky tak, aby na katastru byli 
zapsáni „korektní“ spoluvlastníci objektu ATS. Jen si dovoluji připomenout, že technologická část ATS (po 
rekonstrukci) je výlučným vlastnictvím obce Vestec. Mezi další úkoly OÚ je třeba uzavřít nájemní smlouvu 
se Safi nou na pozemek pod objektem za symbolickou cenu a také zajistit věcné břemeno přístupu k objektu 
přes areál Safi ny tak, aby nenastaly při případné změně vlastníka pro obec Vestec jakékoliv nenadálé pro-

blémy z nedořešených vztahů. I tyto zá-
ležitosti budou v nejbližší době vyřešeny.
Závěrem konstatuji, že pokud by se v obci 
Vestec při realizaci investičních akcí vy-
skytly obdobné fi rmy, jako byla shora 
uvedená, nemusí být pochyb o úspěšné 
realizaci a nebudou se muset řešit násled-
né problémy. Je však nutné tomu kvalitní 
prací zástupců obce přispět měrou nema-
lou. Protože občané nemají možnost tuto 
úspěšnou akci vidět, uveřejňuji alespoň 
obrázek nové technologie.

 Ing. L. Vopálenský

Rekonstrukce ATS

ATS před rekonstrukcí

ATS po rekonstrukci
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Dne 6. srpna 2008 jsem byla odvolána za mé nepří-
tomnosti na zasedání zastupitelstva z funkce starost-
ky obce. Jako důvod bylo uvedeno „nedodržování 
rozpočtové kázně a porušování směrnice č. 1/2008.

Tento článek píši s odstupem dvou měsíců, kdy po-
minuly veškeré emoce a lze jasně konstatovat okol-
nosti, které vedly k mému odvolání. 

Celé mé odvolání má zřetelné aspekty puče, pro-
to i tento název článku „Vestecké Sarajevo“. Byla 
jsem odvolána bez jakéhokoliv projednání se 
mnou, bez mého vyjádření v Zastupitelstvu obce 
a před občany této obce. Nutno dodat, že zastu-
pitelé Zíková, Stupková, Kowalewski, Jarolímek, 
Šimeček přestali plnit řádně funkci zastupitele 
obce, nezúčastňovali se porad ani zasedání zastu-
pitelstva nejméně po dobu asi 5 měsíců. Porušovali 
svým jednáním zákon o obcích č. 128/2000 Sb. § 
83, odst. l.

Ze strany zastupitelů, kteří mne odvolali, nebyla ani 
minimální slušnost informovat občany o úmyslu 
mého odvolání, nebyl vyvěšen úmysl mého odvo-
lání na zasedání zastupitelstva, tedy de facto pro-
běhlo vše v tajnosti, rychle a o prázdninách, aby se 
občané o mém odvolání dověděli co nejméně a co 
nejpozději. 

Důvody mého odvolání, údajné neplnění směrnice 
č. 1/2008 a nedodržování rozpočtové kázně, byly 
jen zástupným problémem a především lží. Byly to 
chabé zástupné problémy, nebylo třeba odůvodnění 
a důkazů k mému odvolání a současně to byl záměr 
tyto věci před občany veřejně neprojednat.

Požádala jsem proto o vysvětlení nového vedení 
obecního úřadu, o doložení konkrétních faktů, které 
vedly k mému odvolání. Dosud jsem žádné vyjádře-
ní nedostala. Předsedu fi nančního výboru Norberta 
Dostála jsem též písemně požádala, aby mi sdělil 
na základě jaké kontroly, kterou měl fi nanční výbor 
ze zákona o obcích učinit, byly zjištěny nedostatky 
a ve kterých položkách došlo k porušení rozpočtové 
kázně a u kterých faktur. Pan Dostál mi doposud ne-
podal žádné vysvětlení. Dále jsem požádala p. Stup-
kovou, která zasedání zastupitelstva řídila, aby též 
sdělila, ve kterých položkách rozpočtu došlo k pře-
kročení částek a ve kterých případech došlo k poru-
šení rozpočtové kázně. Odpověděla mi e-mailovou 
poštou, že ji sdělením důvodu mého odvolání pově-
řili zastupitelé obce. 
      
A kdo byli ti, kteří se podíleli na mém odvolání? 
Byli to samozřejmě opoziční zastupitelé, kteří se 
nedokázali smířit se svou prohrou ve volbách, osob-
ní ambice, touha po funkcích a zklamání z jejich 
nezískání. Téměř po celé dva roky dělali vše proto, 
aby se nám pro obec nepodařilo nic neudělat, ne-
měli jsme výsledky a vrátily se „staré dobré časy“. 
A když viděli, že obec prosperuje, má připraveny 
projekty a stavební povolení, získává v poměrně 
masivní míře dotace,že spoříme na mateřskou školu 
a chtěli bychom, aby školka stála co nejdříve a aby 
to byla stavba poctivá a hodna našich vesteckých 
dětí a jejích rodičů. 

Nejdůležitější však bylo to, že jsme vše dělali trans-
parentně, na základě písemných dohod. Byly řádně 
uzavírány darovací smlouvy s konkrétně vypsaným 
účelem, na který bude dar vynaložen a jeho výše. 
Do komisí výběrových řízení jsme zvali i vestecké 
občany. Odstranili jsme tzv. „něco za něco“. Názvy 
uzavíraných smluv jsme uveřejňovali na webových 
stránkách obce. 

Kontrola z Krajského úřadu konstatovala, že vede-
ní fi nancí obce je vedeno řádně a bez chyb (tako-
vou kontrolu dosud obec Vestec nezaznamenala za 
žádného předcházejícího vedení obce). Muselo tedy 
zákonitě přijít jedině na řadu mé odvolání z funkce. 
Úspěch, byť pro obec, se neodpouští. Vydatně opozici 
sekundoval Norbert Dostál, který sám o sobě prohlá-
sil, že je nejslabším článkem naší koalice a poměrně 
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krátce po volbách začal s opozicí spolupracovat a též 
se snažil o rozpad koalice, což se mu nezdařilo. V mi-
nulých dnech byl svými kolegy z důvodu ztráty důvě-
ry vyloučen z Vestecké zvoničky. Opozice nemohla 
rovněž přenést přes srdce, že jsem důsledně chránila 
majetek obce. S pomocí stavebních odborníků a dů-
sledným postojem ke Stavebnímu úřadu v Jesenici 
a dalším dotčeným orgánům státní správy začal být 
konečně dodržován územní plán obce.

Obec byla chráněna advokátní kanceláří, veškeré uza-
vírané stěžejní smlouvy důsledně kontroloval práv-
ník obce. Chránili jsme zájem obce před spekulanty 
s pozemky, stavebními fi rmami, kterým byla v před-
chozích letech vydána obec téměř napospas. Vždyť 
si vzpomeňme na vydražené komunikace v ul. Na 
Suchých, Rovné a Javorové. Dále žaloby o zaplacení 
10 milionových pohledávek, kdy předcházející ve-
dení obce dostatečně neochránilo ve smlouvě zájem 
obce. Zabránili jsme též tzv. „výměnnému obchodu“ 
mezi obcí a podnikateli v naší obci. Jeden příklad za 
všechny. Výměnný obchod spočinul v tom, že dotyč-
ný podnikatel postavil u obecní ČOV denitrifi kační 
nádrže /betonové bazény/ o poloviční tloušťce, než 
která dle projektu měla být dodržena, a ze strany obce 
mu bylo dovoleno stavět, aniž by dotyčný dodržoval 
územní plán obce, kdy svou výstavbou zkomplikoval 
průjezd průmyslovou oblastí obce.

Museli jsme čelit soudním kauzám, které jsme zdě-
dili po předchozím vedení obce, hlavně jsem chtěla, 
aby do budoucna byla obec trvale ochráněna. 

Mým odvoláním jsou také zpožděny některé in-
vestiční akce. Během měsíce října 2008 měla být 
dokončena kanalizace a vodovod na Šátalce, oby-
vatelé této lokality by již měli vodovod a kanaliza-
ci. Co považuji za velmi důležité, aby již strouha, 
která vede podél zadního traktu Hyper Albertu 
a ulicí U Strouhy, by byla čistá, bez zápachu, pot-
kanů a jiných nečistot. Měly již být započaty práce 
na Vesteckém rybníku, aby se rekonstrukce stačila 
dokončit do jarních měsíců a do rybníka již mohly 
natékat jarní vody. 

Říká se, že v obecních zastupitelstvech se pracuje 
pro dobro obce a všichni členové se společně o roz-
voj obce zasazují. V naší obci je však opak pravdou. 

Zde vítězí osobní zájmy a zájmy podnikatelských 
subjektů. Dokladem toho je, že zasedací místnost 
při mém odvolání byla obsazena podnikateli, kteří 
mají sídlo v naší obci a především zde byli ti, kteří 
svými stavbami a zastavěnými pozemky porušovali 
Územní plán obce a vyhlášku č. l/1998 k územnímu 
plánu.
 
Jako bývalá starostka obce zůstávám v zastupi-
telstvu obce. Budu ochraňovat zájmy naší obce 
a striktně dodržovat zákony České republiky. 
 
Vážení spoluobčané, nic nekončí, jdeme dál!

 Alena Šedivá (a.sediva@centrum.cz)

Jako řadový zastupitel jsem se od voleb značně 
angažoval při přípravě stavby obecní mateřské ško-
ly. Jestliže se dnes dočítám v článku podepsaném 
„Obecní úřad Vestec“, že se bývalé vedení dopusti-
lo několika zásadních chyb, cítím se osobně dotčen, 
byť jsem k vedení obce nikdy nepatřil. 

Z pozemků, které pro školku přicházely v úvahu, 
nepotřeboval pouze jediný změnu územního plánu 
– ten v polích na Šátalce, k němuž nevede žádná 
komunikace ani jiná infrastruktura. Ten byl jedno-
hlasně VŠEMI zastupiteli zamítnut. VŠECHNY 
OSTATNÍ UVAŽOVANÉ POZEMKY ZMĚNU 
ÚZEMNÍHO PLÁNU POTŘEBOVALY. Výběrem 
jiného pozemku by se tedy nic neurychlilo. To je 
první zavádějící informace, označená pisatelem 
jako „zásadní chyba“.

Obec má od voleb Komisi pro využívání dotačních 
titulů, jejíž členkou je zastupitelka, dnes 1. mís-
tostarostka Zíková. Nebyla to však tato komise, ale 
přípravný tým, kdo zjistil informaci, v jakém dotač-
ním titulu a v jakém termínu lze o dotaci na školku 
požádat. Při jednáních s dotačními agenturami (ty 
nám podmínky pro získání dotace podrobně zjisti-
ly), s projektantem, zástupci stavebního úřadu, sta-
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rostou obce Jesenice, Úřadem územního plánování 
Černošice (ten projednává zmíněnou změnu územ-
ního plánu) a dalšími bylo dohodnuto, že termín po-
dání žádosti je napjatý, ale reálný. Podmínkou bylo, 
že PROJEKTANT DOSTANE OD VEDENÍ OBCE 
OKAMŽITĚ PÍSEMNÝ POKYN K POKRAČO-
VÁNÍ PRACÍ NA STAVEBNÍM PROJEKTU. Prá-
vě v tomto okamžiku byla odvolána starostka obce 
a nové vedení, které jsem ihned s výše zmíněnou 
problematikou seznámil, si vzalo – dle slov nového 
starosty obce – „čas na rozmyšlenou“. Rozmýšleli 
se několik týdnů a nyní oznamují občanům, že žá-
dost o dotaci není možné v žádném případě stihnout 
vinou zásadních chyb bývalého vedení. A ještě de-
magogicky dodávají, že obec mohla získat až polo-
vinu prostředků na školku a nyní nebude mít fi nance 
na další investiční akce. 

Obec prodejem komerčního pozemku získala pro-
středky, které by dle předběžného objemového 
rozpočtu na stavbu mateřské školy mohly téměř 
postačovat. Zastupitelé rozhodli, že TYTO PRO-
STŘEDKY NELZE POUŽÍT NA JINOU INVES-
TIČNÍ AKCI. Pokud bychom uspěli v žádosti 
o dotaci, bylo by to jaksi nad rámec uvažovaného 
fi nancování. Realizaci školky doporučuji proto na 
jaře zahájit a poté požádat o dotaci na druhou etapu 
– do té doby bude realizována pouze hrubá stavba. 
Navíc lze – dle údajů z jiných obcí – najít i další 
možnosti, jak se pokusit získat prostředky na školku 
z dotačních titulů. S pozdějším otevřením školky 
rozhodně nesouhlasím. Možnost posunu termínu 
otevření školky z důvodu zmařené žádosti o dotaci 
je opět velmi zavádějící.

Další „zásadní chybou“ měla být špatná přístupnost 
vybraného pozemku a chybějící infrastruktura. Po-
díváme-li se na situování mateřských a základních 
škol v okolních obcích, obvykle je nenajdeme upro-
střed sídliště bytových domů, ale spíše na okraji 
v nejklidnější zóně. Přednost by mělo mít prostředí 
pro děti, nikoli pohodlí rodičů, kteří se navíc dnes 
pohybují především v osobních automobilech. Tím, 
že má být mateřská škola realizována v sousedství 
sportovního areálu, došlo by navíc k realizaci infra-
struktury pro celé navazující území, včetně parko-
vacích stání v sousedství areálu. Dostatečný počet 
odstavných stání by měl být podmínkou ke zkolau-

dování multifunkčního hřiště a v budoucnu i spor-
tovních šaten, neboť současné parkování na navážce 
je v rozporu s územním plánem obce. To, co vidí 
pisatel jako chybu, viděli ti, kdo pro tento pozemek 
hlasovali, tedy zastupitelé Šedivá, Šimeček, Vopá-
lenský, Dostál a Buchar naopak JAKO VÝHOD-
NOU SDRUŽENOU INVESTICI ZHODNOCU-
JÍCÍ ÚZEMÍ, KAM BY OBEC V BUDOUCNU 
STEJNĚ MUSELA INVESTOVAT. 

Co se týká fi nancování investičních akcí, tak ved-
le nedotknutelných prostředků z prodeje pozemku 
má obec dalších zhruba deset miliónů na investi-
ce a podobnou částku obdrží ze státního rozpočtu 
v budoucích dvou letech mimo mandatorní výdaje. 
Prostředky na investiční akce tedy nebudou obci 
scházet kvůli nepodané žádosti o dotaci na školku, 
ale spíše kvůli hrozbě prohrané arbitráže v kauze 
z minulého volebního období, která může obec při-
jít na třetinu ceny mateřské školy. Neměl na mysli 
pisatel „Obecní úřad Vestec“ spíše toto? 

 Jan Buchar

Automatická tlaková stanice je budova s vodohos-
podářským zařízením. Nachází se v areálu spol. Sa-
fi na. V rámci privatizace byla dle „pořádků té doby“ 
ze státního podniku převedena do vlastnictví obcí 
Dolní Břežany, Hodkovice-Zlatníky, Vestec. Akce-
schopnost jednotlivých obcí se promítla do zápisu 
budovy do katastru nemovitostí. Vestec v něm uve-
den nebyl. Již rozjednané dořešení majetkoprávních 
vztahů účinně urychlila i náhlá potřeba vynaložení 
fi nančních prostředků obce na rekonstrukci tech-
nologického zařízení. V brzké době dojde k podí-
lovému spoluvlastnictví nemovitosti. Je zapotřebí 
zdůraznit podstatu věci: hlásit se k vlastnictví je 
zde zcela na místě, neboť obec každoročně získává 
nemalé fi nanční prostředky z pronájmu tohoto zaří-
zení od provozovatele a správce svých vodohospo-
dářských sítí. 
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ATStanice slouží k zásobování vodou a zajištění po-
třebného a vyrovnaného tlaku vody pro část Safi ny 
a výrobní či skladové areály po levé straně Vídeň-
ské ve směru na Prahu.

Když si koncem letošního jara při jednom z mnoha 
jednání, kterých jsem se za obec účastnila, zástup-
ce provozovatele našich sítí postesknul, že již dva 
předcházející starosty marně upozorňoval na špatný 
technický stav zařízení a současný označil přímo za 
havarijní, požádala jsem ho o písemnou zprávu, kte-
rá byla následně předložena členům zastupitelstva. 
Aby nebyla obec nadále vystavována riziku násled-
ků havárie, zahájila jsem s pověřením starostky 
přípravu rekonstrukce a souvisejícího nezbytného 
vyhlášení výběrového řízení. Na základě kvalit-
ních referencí byla oslovena řada dodavatelů. Těm, 
kteří projevili o účast ve výběrovém řízení zájem, 
byla zaslána odborná zadávací dokumentace, kte-
rou jsme s manželem vypracovali. Tím byl zajištěn 
dostatečný počet konkurenčních nabídek. Zároveň 
jsem pro účastníky řízení zorganizovala prohlídku 
místa stavby, těm, kteří se jí nemohli zúčastnit, jsem 
fotodokumentaci zaslala.

Zde trochu odbočím. Stejným způsobem jsme po-
stupovali i při přípravě výběrového řízení na doda-
vatele rekonstrukce Vesteckého rybníka. Kontakty 
na téměř desítku zkušených fi rem, které zaslaly sou-
hlas s účastí v této soutěži, jsme předali nezávislé 
agentuře pověřené provedením výběrového řízení. 
Neboť, vzhledem k počtu paralelně připravovaných 
investičních akcí a kritériím čerpání dotace, ho ne-
bylo možné zvládat. Z iniciativy nově příchozího 
p. Paška však byly kontakty vzaty zpět a místo nich 

obec vytipovala jiné čtyři dodavatele. Z nich však 
následně vypracoval a nabídku podal pouze jeden. 
Na základě vyhlášení pak další nabídky naštěstí 
předložili i jiní uchazeči. K samotnému výsledku 
tohoto řízení nemám jakékoliv připomínky, tento 
krok však osobně považuji za zbytečný, riskantní 
a kontraproduktivní.

Zpět k ATStanici 

Z procedury vyhodnocení, na které bylo nutné za-
jistit i potřebný počet odborných komisařů (včetně 
zástupce provozovatele), vzešel vítěz spol. Aqua 
system s nabídkou ve výši 415 000 Kč. 
Při projednávání stavebních aktivit v obci, kterých 
se dnes účastním za Vesteckou zvoničku, nikoliv 
již za obec Vestec, jsem, vzhledem k připravova-
né výstavbě kapacitního penzionu při komunikaci 
Vídeňské, nalezla a obci také doporučila možnost 
spolufi nancování rekonstrukce ATStanice formou 
spolupráce s investorem, neboť potřeba zajištění 
dostatečného tlaku je vzhledem ke značné spotřebě 
vody tohoto plánovaného zařízení přímo nezbytná. 
Část nákladů na rekonstrukci efektivně pokryjí i fi -
nanční prostředky ve výši 134 000 Kč, které se mi 
podařilo získat z dotací z POV. 

K radosti nás, kteří jsme se na projektu podíleli, 
byly již bez naší účasti práce zdárně dokončeny. 
Vertikální čerpadla, potrubí i rám tlakové nádoby 
jsou provedeny v nerez oceli. Dle sdělení Ing. Vopá-
lenského, který na průběh vlastní realizace dohlížel, 
bylo dílo předáno v precizní kvalitě.

 Ing. B. Bucharová

Sdružení zdravotně postižených v Jesenici 
Vás zve na zájezd do Polska na předvánoční 
nákupy. Zájezd se uskuteční koncem listopa-
du 2008. Cena zájezdu je 300 Kč. Informace 
podá a přihlášky přijímá Věra Šmídová na 
tel.: 214 931 956 večer. S sebou: platný CD 
nebo OP, průkaz ZP s platností pro EU, případ-
ně připojištění na cesty.

Listopad 2008

Z REDAKČNÍ POŠTY

INFORMACE PRO OBČANY

17



Ještě v listopadu proběhne podzimní vítání občánků, přivítáme 25 dětiček, narozených v letošním roce.
Na prosinec připravujeme Mikulášskou besídku a zábavu. Ke konci prosince bychom ještě chtěli uspořádat 
vánoční výstavu. Přivítáme každou pomocnou ruku, pokud budete mít chuť se připojit, budeme rádi. Může-
te nás kontaktovat na tel.: 724 070 811.    
 Za kulturní komisi Táňa Lejnarová
Pozvánka na „Mikulášskou besídku“

Zveme všechny vestecké děti ve věku od 3 do 7 let na „Mikulášskou besídku“. Přijďte do kulturního 
domu v Jesenici v sobotu 06. 12. 2008 od 15.00 hodin a rodiče zároveň zveme na Mikulášskou zábavu 
od 20.00 hodin v Restauraci U Klimešů.
Těšíme se na Vás.
 Mikuláš, anděl i čerti
Regionální muzeum v Jílovém u Prahy

Muzeum je otevřeno denně mimo pondělí (pokud není svátkem) od 9-12 hodin a od 13-16 hodin.

29. 11. 2008 a 13. 12. 2008 - vánoční předváděcí dny

Vánoční tradice a zvyky připomene několik desítek lidových řemeslníků a výtvarníků. Možnost nákupu vá-
nočních ozdob, dárků a cukroví na jarmarku v prostorách muzea. Atmosféru adventu doplní i živá hudba.
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Při poruše veřejného osvětlení volejte 
bezplatnou linku ELTODO - 

800 101 109 

Vždy je nutné nahlásit ulici a číslo stožáru 
veřejného osvětlení, které najdete umístěné 
na malém štítku přímo na něm.

Koupím ve Vestci garáž a parkovací stání, 

nejlépe v Javorové ulici, event. pronájem obojího.
Kontakt: 603 462 141 e-mail: kralovajir@seznam.cz



1.  Hádejte, kolik je na obrázku 

trojúhelníků?
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Nejdříve vám nabízíme jen lehké hádanky, ale věřte, že následuje i rébus těžší.

Čtyři přítelkyně (Hašková, Hilská, Lukášová, Petrová) uvažovaly jak vylepšit rodinné stravování. Jejich věk je 28, 
32, 38 a 40 let. Četly různé články o vlivu stravy na naše zdraví. Vilma navrhovala pravidelně přísun jogurtu a tva-
rohu. Věra Hašková je nejmladší. To 38letá Vlasta zdůrazňovala význam zeleniny a 40letá Hilská nutnost používá-
ní rostlinných tuků a olejů. Jedna přítelkyně se chlubila, že předkládá své rodině často ryby. Vilmě – nejmenuje se 
Lukášová – je 32 let a Renata je nejstarší. Určete celá jména přítelkyň, jejich věk a potraviny, o nichž se zmínily.

• Hloupého trkni, dál doskáče.
• Ranní ptáče břehy mele!
• Kdo šetří, holé neštěstí.
• Staří žebráci nesmí do lesa.
• Chytrému napověz: jednou řež!
• Před večerem tichá voda!
• Mladí ležáci bez práce.
• Líná huba má za tři.
• Kdo se bojí, dvakrát měř!
• Nechval dne, nejsou koláče.

jsme pro vás připravili i logický 
problém. Jeho vyluštění však najdete 
až v příštím čísle.

2.  Popletená přísloví 

upravte tak, aby byla 

správně. 

3.  Čekáme na vaše 

povídky a fotografi e, 

můžete poslat 

i e-mailem.

4. Na závěr hádanek 

Řešení:

1. 16
2. Ranní ptáče dál doskáče.
 Chytrému napověz, hloupého trkni!
 Kdo šetří, má za tři.
 Mladí ležáci, staří žebráci.
 Líná huba, holé neštěstí.
 Kdo se bojí, nesmí do lesa.
 Dvakrát měř, jednou řež!
 Nechval dne před večerem!
 Bez práce nejsou koláče.
 Tichá voda břehy mele.

Řešení sudoku:

Řešení křížovky:
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